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        سرویس سیاسی -       دو کرسی دولت چهاردهم 
در اسفند سال گذشته و یک کرسی از نیمه فروردین 
امسال خالی شده و هنوز جایگزینی برای صاحبان 

قبلی آنها انتخاب نشده است.
عبدالناصر همتی وزیر اقتصاد دولت در روز 12 اسفند 
استیضاح شــد. محمد جواد ظریف معاون راهبردی 
رئیس جمهور همان روز اســتعفا داد و شهرام دبیری 
معاون پارلمانی رئیس جمهور نیز در روز 16 فروردین 
توسط پزشکیان برکنار شد تا سه کرسی دولت خالی 

بماند.
همتی اولین قربانی افزایش نرخ دلار در دولت

در روز  12 اسفند 1۴۰۳ مجلس شورای اسلامی، طرح 
استیضاح 11۹ نفر از نمایندگان از عبدالناصر همتی وزیر 
امور اقتصادی و دارایی را در دســتور کار صحن علنی 
قرار داد. ظاهرا افزایش نرخ ارز و کاهش ارزش پول ملی 
دلیل استیضاح کنندگان برای مخالفت با همتی بود. در 
روز استیضاح رئیس جمهور تا پایان جلسه باقی ماند 
و از وزیرش دفاع کرد، اما شاید دفاع بد همتی از خود، 
موجب شد طرح استیضاحش رای بیاورد. 182 نماینده 

مجلس موافق استیضاح وی بودند.
دولت هم که ســه ماه فرصت معرفی وزیر را داشت، 
سید رحمت الله اکرمی را به عنوان سرپرست وزارت 
اقتصاد معرفی کرد. اخیرا قائم پناه معاون اجرایی رئیس 
جمهور از طیب نیــا به عنوان یک گزینه جدی  برای 
تصدی وزارت اقتصاد نام برده  هرچند خود طیب نیا 

فعلا موضعی در این زمینه نداشته است.
محمدجعفر قائم پناه با اشــاره به مطرح شدن نام علی 
طیب نیا به عنوان گزینه اول برای تصدی وزارت اقتصاد، 
بیان کرد:  »بر اساس جمع بندی که چند گروه داشتند، 
گزینه اول آنان آقای طیب نیا بود. باتوجه به توانمندی، 
دانش و تجربه ای که ایشان دارد، ایشان گزینه اول لیستی 

که بنده دیدم، بود. ایشان توانمند است.«
وی در پاسخ به این پرسش که آیا با خود ایشان قبل از 
اینکه اسمشان مطرح شود صحبت نشده بود؛ بیان کرد:  
»ابتدا باید به رئیس جمهور پیشــنهاد داده شود. رئیس 
جمهور است که با مجلس رایزنی می کند و به تفاهم می 
رسد. اگر باهم به این تفاهم رسیدند به مجلس معرفی 
می کند. آنچه که مشــخص است این بوده که این ها 
پیشنهاد به رئیس جمهور است. گروه پیشنهادی نزدیک 
به 1۰ نفر یا 12 نفر بود. در دو لیستی که به رئیس جمهور 
معرفی شده است، سرلیست آقای طیب نیا بود و امتیاز 

بیشتری آورده بود.«
معــاون اجرایی رئیس جمهور، تصریح کرد:  »این ها 
فعلا کاندیداها هســتند. اول باید رئیس جمهور تایید 
کند. زمانی با این کاندیداها صحبت می شود که رئیس 

جمهور تصمیم نهایی را بگیرد.«
در این بین برخی رســانه ها اســامی دیگری از جمله 
محمدرضا فرزین، شمس الدین حسینی و سید کامل 
تقوی نژاد را هم جزو گزینه ها  برای تصدی مسوولیت 

وزارت اقتصاد نام برده اند.
ظریف؛ قربانی مخالفان دولت

محمدجواد ظریف معاون راهبــردی دولت به دلیل 
قانون نحوه انتصاب اشــخاص در مشاغل حساس از 
سمت خود کناره گیری کرد. در ماده 2 این قانون آمده 
که به کارگیری  کسانی که خود، فرزندان یا همسر ایشان 
تابعیت مضاعف دارند، در مشاغل و پستهای حساس 

ممنوع است.
مخالفان دولت با استناد به همین قانون پافشاری کردند 
که انتصاب ظریف به معاونت رئیس جمهور غیرقانونی 
است. دولت با انتقاد از این قانون، لایحه ای یک فوریتی 
به مجلس فرستاد تا قید  »فرزندان« از این قانون حذف 
شــود، ولی مجلس در روز 27 آبان سال گذشته،  یک 
فوریت بررســی قانون را رد کــرد. دولت معتقد بود 
وقتی مسئولی در دوره مسئولیت خود در کشور دیگر 
صاحب فرزند می شود و آن فرزند براساس قانون آن 
کشــور تابعیت می گیرد، نباید مشمول قانون مشاغل 
حساس باشد. فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در 
نشســت خبری با رسانه ها در این زمینه گفت: »قانون 
انتصاب افراد در مشاغل حساس اگر بخواهد اجرایی 
شود، بسیاری از افراد در همه قوا، باید از کار خود کنار 
بگیرند.این قانون به گونه ای نوشته شده که دست افراد 
برای انتصاب را حتی در مشاغل دانشگاهی به شدت 
می بندد. امیدوارم به زودی شاهد اصلاح قانون انتصاب 

افراد در مشاغل حساس باشیم.«
در همان روزی که همتی اســتیضاح شد، ظریف هم 

استعفا داد. او گفت که رئیس قوه قصاییه از او خواسته تا 
برای پیشگیری از فشار بیشتر بر دولت، از سمت خود 

کناره گیری کند.
رســانه ها از مهدی سنایی، محمود واعظی و محسن 
اســماعیلی به عنوان جانشــین ظریف در معاونت 
راهبردی ریاســت جمهوری  نام برده اند، ولی تاکنون 

دولت در این زمینه سکوت کرده است.
سفر تفریحی بدموقع؛ دبیری در کانون توجه

سفر شهرام دبیری در تعطیلات نوروز به قطب جنوب 
موجب برکناری او از معاونت پارلمانی شد.

واکنش منفی جامعه به این سفر و عدم صداقت دبیری 
درباره مقصد سفرش که حتی موجب صدور تکذیبیه 
توســط روابط عمومی معاونت پارلمانی شد، رئیس 
جمهور را ترغیب کرد که دبیری را در روز 16 فروردین  
برکنار کند. پزشــکیان  در نامه خود خطاب به دبیری 
نوشت: »در این ایام پس از بررسی خبر، قطعی شد که 

در ایام نوروز در سفر تفریحی قطب جنوب بودید.
در دولتی که مفتخر به اقتدا به مولای متقیان است و در 
شرایطی که هنوز در کشورمان فشارهای اقتصادی بر 
مردم زیاد و محرومان پرشمارند، سفر پرهزینه تفریحی 
مسئولان رسمی، حتی با هزینه های شخصی، قابل دفاع 
و توجیه پذیر نبوده و با معیار ساده زیســتی مسئولان 
سازگار نیست.« سخنگوی دولت هم نسبت به تکذیب 

سفر دبیری به قطب جنوب از مردم عذرخواهی کرد.
چند روز قبل رســانه ها از محسن اسماعیلی به عنوان 
جانشین دبیری نام بردند که شورای اطلاع رسانی دولت 
این خبر را تایید نکرد.از افراد دیگری از جمله میرهادی 
قره سید رومیانی، سید حسین هاشمی و سید مرتضی 
حسینی نیز به عنوان جانشین احتمالی دبیری نام برده 

شده است.

دولت چهاردهم و چالش سه کرسی خالی

سرویس سیاسی -   معاون اول رئیس جمهور در نشست با مدیران سازمان برنامه و 
بودجه کشور گفت: گزارش های دستگاه ها باید »دقیق« و »معتبر« باشد.

در این نشست که در ساختمان مرکزی سازمان برنامه و بودجه کشور با حضور معاونان 
و رؤســای سازمان های وابسته و پژوهشکده ها برگزار شد و مدیران سازمان برنامه و 
بودجه کشور به صورت آنلاین در آن حضور داشتند، پس از ارائه گزارش های مربوط 
به هر حوزه توسط معاونان سازمان، معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه سازمان برنامه 
و بودجه کشور »دانشگاه« است گفت: در این دانشگاه پویا و پرتحرک سعی می شود هر 
جهشی که در دنیا رخ می دهد به زبان برنامه ریزی تعریف شود و من خودم را همکار 

شما می دانم و به آن افتخار می کنم.
عارف در این جلسه با بیان اینکه سال گذشته سال خاصی بود که کل فرآیند انتخابات در 
آن در کمتر از دو ماه رخ داد و می توانست هر دولتی را با گرفتاری های مختلف روبرو 
کند گفت: اما به لطف خداوند و نگاه  مقام معظم رهبری و تلاش تمامی اعضای دولت،  

موفقیت های بسیاری حاصل شد.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: خوشبختانه سازمان برنامه و بودجه و اعضای 
اقتصادی دولت براساس برنامه هفتم پیشرفت، سیاست های کلی نظام و راهبردهای 
مقام معظم رهبری که در اولین جلسه دولت و بیانیه گام دوم بیان فرمودند یک برنامه 

چهارساله را آماده کردند که در این برنامه خط قرمز دولت، معیشت مردم است.
عارف در ادامه افزود: شرط اصلی برنامه هفتم پیشرفت آن است که به معیشت مردم 

آسیبی وارد نشود. تاکید کرده ایم که هر برنامه دولت پیوست معیشتی داشته باشد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه افزود: در اســفند ماه، در راســتای طرح کالابرگ 
الکترونیکی دو سبد کالابرگ  به مردم ارائه شد که این نگرانی وجود داشت که قدرت 
خرید مازاد، آثار تورمی برجای بگذارد اما خوشــبختانه به خاطر انسجامی که وجود 
داشت  این اتفاق نیفتاد. راهبرد ما پایدار نگه داشتن یا پایداری نسبی سیستم اقتصادی 

است.
عارف در ادامه گفت: در مهار تورم شاهد آن هستیم که هر ماه تورم نقطه به نقطه از ماه 

قبل پایین تر آمده است.
وی در ادامه افزود: با وجود آنکه راهبرد کلی مان این است که نگاه بسته و قیم مآبانه را 
از اقتصاد برداریم اما به دلیل شرایط کشور ستاد تنظیم بازار را تشکیل دادیم تا آرامش 

مردم حفظ شود.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه تصریح کرد: دولت با دو موضوع گران فروشــی و 
احتکار روبرو بود که با هر دو مورد با جدیت و قدرت اما بدون ایجاد  جنجال برخورد 
کردیم. دولت به آزادســازی اعتقاد دارد اما باید بررســی می کردیم که آیا شرایط برای 

آزادسازی فراهم است یا بالاجبار باید یک مهار و کنترل را داشته باشیم.
عارف در ادامه تصریح کرد: بررسی های ما نشان می دهد که عملکرد دولت در ارائه دو 
نوبت کالابرگ خوب بوده است و کمبود و نارضایتی ای نداشته ایم که نشانگر آن است 

که بدنه کارشناسی دولت به میدان آمده اند.
وی در ادامه افزود: ما سازمان برنامه و بودجه کشور را صاحب پروژه ها می دانیم و سایر 
دستگاه ها معین یا مجری برنامه هستند. صاحب پروژه باید تعهدش بیشتر از مجری 

باشد. با دستگاه ها تعامل خوبی داشته باشید چون همه ما یک هدف داریم.
معاون اول رئیس جمهور با تشــکر از بودجه خوبی که برای سال 1۴۰۴ تدوین شده 
است، گفت: ما معتقدیم اگرچه اصلاحاتی باید صورت گیرد اما راهبرد دولت، توجه 

بیش از پیش به اقشار آسیب پذیر است.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: مقام معظم رهبری در گزارشی که به ایشان ارائه 
شد محورها را تأیید کردند اما مسأله ای که بر آن تأکید بسیاری داشتند مسأله »پیگیری« 
بود. این نقش و وظیفه را باید جدی بگیریم و بحث پیگیری و نظارت بر مصوبات را  

باید عمیق نگاه کنیم و گزارش دستگاه ها باید دقیق و معتبر باشد .
عارف در ادامه با اشــاره به نامگذاری ســال 1۴۰۴ از سوی مقام معظم رهبری گفت: 
برنامه هفتم احکام خوبی دارد، اما وقتی که به منابع می رسیدیم انگار به مانع رسیده ایم، 
اما با نامگذاری ســال از ســوی مقام معظم رهبری، »سرمایه گذاری« مسأله سال شده 
است و حالا نوبت ماست که ببینیم با چه تدبیری می توانیم سرمایه های زیرفرشی را به 
سوی تولید جذب کنیم. سرمایه گذاری اعتماد می خواهد و باید اعتماد سرمایه گذار 

را جذب کرد.
وی با بیان اینکه تولید ، موضوع بســیار مهمی اســت گفت: اما منظور ما، صرفا تولید 
سخت افزار نیست اکنون، »نرم افزار« مزیت ماست و بعد از آن خدمات فنی و مهندسی 

مزیت دارد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه خاطرنشان کرد: منظور ما از بازار نیز بازار 8۰ میلیونی 
نیســت، بازار ۳۰۰ میلیون نفری ای اســت که در حوزه تمدنی ایران و حوزه اوراسیا 

قرار دارد.
عارف در ادامه تصریح کرد: باید طوری کار کنیم که در آخر سال بتوانیم هم گزارش 
خوبــی خدمت مقام معظم رهبری و مــردم ارائه کنیم و هم اینکه آثارش را در برنامه 

خودمان ببینیم.
معاون اول رئیس جمهور در  ادامه خطاب به مدیران سازمان برنامه و بودجه  گفت: با 

آرامش و قدرت  کارکنید و در خدمت نظام و مردم باشید.

عارف معاون اول رئیس جمهور:

گزارش های دستگاه ها باید 
»دقیق« و »معتبر« باشد

ســرویس سیاسی -     عباس عبدی کوتاه 
شدن زمان مذاکرات را پیشنهاد و تاکید کرد: 
مذاکــره برای مذاکره به زیان ایران اســت. 
بعلاوه توافق تاکتیکی نیز قطعا با شکست 
مواجه خواهد شد؛ توافق تاکتیکی دردی از 
ایران درمان نمی کند و بیشتر به نفع ترامپ 

است.
عباس عبدی فعال سیاســی اصلاح طلب 
درمــورد مذاکرات بین ایــران و آمریکا در 
عمان، گفت: شواهد نشان می دهد که اراده 
طرفین، حل و فصــل اختلافات و کاهش 
تنش است؛ در این میان فقط برخی عوامل داخلی و یا خارجی می تواند روند مذاکرات 
را مختل کند و برخی تندروها در داخل کشور از یک سو و رژیم صهیونیستی از سوی 

دیگر مترصد ایجاد اختلال در روند مذاکرات هستند.
»عباس عبدی« فعال سیاســی اصلاح طلب در گفت وگویی با اشــاره به مذاکرات 
غیرمستقیم ایران و آمریکا در مسقط پایتخت عمان، اظهار داشت: اعتقاد دارم که دیر یا 

زود باید تصمیم مقتضی، اتخاذ و گفت وگوهای میان دو کشور آغاز می شد.
 وی با تاکید بر اینکه هیچ جامعه ای نمی تواند از یک سو درگیر تنش باشد و از سوی دیگر 
رشد و توسعه قابل قبولی داشته باشد، گفت: سال هاست که کشور با مشکلاتی مواجه 

است نیز تحت تاثیر اختلافات و مسایل روابط بین الملل قرار گرفته است.
میدانستید تعرفه  مکالمه در نواتل از خطوط ثابت مخابرات،  پایین  تر است؟

عبدی افزود: شــواهد نشان می دهد که اراده طرفین، حل و فصل اختلافات و کاهش 
تنش است؛ در این میان فقط برخی عوامل داخلی و یا خارجی می تواند روند مذاکرات 
را مختل کند و برخی تندروها در داخل کشور از یک سو و رژیم صهیونیستی از سوی 

دیگر مترصد ایجاد اختلال در روند مذاکرات هستند.
 این فعال سیاسی دور اول مذاکرات میان ایران و آمریکا را مهم ارزیابی و تاکید کرد: به 
نظر می رسد که به نوعی توافق درباره دستور ادامه مذاکرات دست پیدا کرده ایم که اگر 

این تحلیل درست باشد، برداشتن گام های بعدی ساده تر خواهد بود.
وی بیان داشت: با مذاکره غیر مستقیم برای دستیابی به توافق درباره چارچوب بحث 
مخالف نیستم و برداشت من از منع گفت وگوی مستقیم از جانب ایران نیز شامل بخش 

اول و رسیدن به توافق درباره چارچوب و موضوعات گفت وگو است.
 عبدی کوتاه شدن زمان مذاکرات را پیشنهاد و تاکید کرد: مذاکره برای مذاکره به زیان 
ایران است. بعلاوه توافق تاکتیکی نیز قطعا با شکست مواجه خواهد شد؛ توافق تاکتیکی 

دردی از ایران درمان نمی کند و بیشتر به نفع ترامپ است.
 این فعال سیاسی در پایان پیش بینی کرد که اگر درباره چارچوب گفت وگوها، توافق 

حاصل شود بدون تردید گفت وگوها به طرق دیگر هم احتمالا ادامه خواهد یافت.

عباس عبدی :

مذاکره برای مذاکره به زیان
 ایران است

سرویس سیاسی -      محمد هاشمی اظهار 
کرد: آمریکایی ها اطلاع دارند که در حوزه 
اقتصاد ایران نیاز به سرمایه دارد. شکوفایی 
تولید نیاز به سرمایه گذاری دارد. اینکه اعلام 
کردند که 1۰۰ میلیارد دلار قصد ســرمایه 
گــذاری دارند، نشــان مــی دهد که قصد 
تجــارت با ایــران را دارند و بحث جنگ و 

تهدید در کار نیست.
محمد هاشمی رفسنجانی در مورد مذاکرات 
بیــن ایران و آمریکا در عمان، گفت: ترامپ 
به نوعی به دنبال این اســت که چهره صلح 
طلبی از خود نشان دهد. برای پایان جنگ اوکراین نیز با پوتین گفت و گو داشته است. 
در مجموع فکر می کنم که ترامپ به دنبال این است که فضای همکاری اقتصادی با 

ایران داشته باشد.
 محمد هاشمی رفسنجانی در گفت وگویی با اشاره به دستاوردهای مذاکره غیرمستقیم 
بین ایران و آمریکا، بیان کرد: مذاکرات بین دو طرف پشــت درهای بســته انجام شد؛ 
بنابراین نمی شود خیلی فضای مذاکرات را ترسیم کرد. اما آنچه که دو طرف اذعان کردند 
این بود که مذاکرات سازنده و مثبت بوده است. هر دو طرف توانسته اند به خصوص 
ایرانیان، خواسته های خود را به یکدیگر انتقال دهند. البته این فضا ایجاد شده که چگونه 

می شود به ترامپ اعتماد کرد؟
 وی اظهار کرد: نکته دیگری که در حاشــیه این مذاکرات گفته می شــود این بوده که 
شــرکت های آمریکایی می خواهند 1۰۰ میلیارد دلار در ایران سرمایه گذاری کنند. 
آمریکایی ها آمادگی خود را برای سرمایه گذاری در ایران اعلام کرده اند. این در شرایطی 
است که آمریکایی ها اطلاع دارند که در حوزه اقتصاد ایران نیاز به سرمایه دارد. شکوفایی 
تولید نیاز به سرمایه گذاری دارد. اینکه اعلام کردند که 1۰۰ میلیارد دلار قصد سرمایه 
گذاری دارند، نشــان می دهد که آمریکایی ها قصد تجارت با ایران را دارند و بحث 

جنگ و تهدید در کار نیست.
این فعال سیاســی تصریح کرد: در برجام نیز آمریکایی ها به دنبال سرمایه گذاری در 
ایران بودند که با آمدن اروپایی ها، سرمایه گذارهای آمریکایی حذف شدند. حتی مقام 
معظم رهبری نیز اجازه دادند که سرمایه گذارهای آمریکایی به کشور آمده و سرمایه 
گذاری انجام دهند. با توجه به نیاز ایران، مذاکرات مثبت و سازنده بود. در حقیقت می 
توان گفت که برنده دور اول مذاکرات، ایران بوده است. ایران نیاز به سرمایه گذار دارد 

و آمریکایی ها اعلام آمادگی کردند.
 وی تاکید کرد: برای اینکه منطقه عاری از تنش و جنگ باشــد، این مذاکره تاثیرگذار 
است. از سوی دیگر این مذاکرات تاثیر خود را در عرض یک روز بر روی بازار ایران 
گذاشت. در عرض یک روز حدود 2۰ درصد ارزش پول ایران افزایش پیدا کرد. قیمت 
دلار و سکه تعدیل شد. در مجموع  این مذاکرات کاملا به نفع ایران بوده است. به نفع 
آمریکایی ها نیز بوده است.از سوی دیگر ترامپ در دوران رقابت  های انتخاباتی خود 
اعلام کرده بود که  اگر من بودم جنگ غزه و اوکراین رخ نمی داد و من می خواهم این 

جنگ ها را تمام کنم.

محمد هاشمی فعال سیاسی :

ایران نیاز به سرمایه گذار دارد و 
آمریکایی ها اعلام آمادگی کردند

ســرویس سیاسی -    یک عضو سابق کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
اســلامی، تاکید کرد: نه آمریکا و نه هیچ کشــور دیگری نمی توانند به ما آسیب بزنند 
اگر مردم پشــتیبان حاکمیت و نظام خود باشــند. مردم باید در جریان روند مذاکرات 

قرار بگیرند.
یحیی کمالی پور با اشاره به روند مذاکرات غیرمستقیم بین ایران و آمریکا، بیان کرد: آنچه 
در مذاکرات بین ایران و آمریکا مهم است ایستادگی بر روی آرمان هایی است که قریب 
به ۴6 سال نظام برای آن هزینه داده است. روند مذاکرات به نحوی باشد که دستاورد ۴۰ 

ساله خود در حوزه هسته ای را از دست ندهیم.
مردم باید در جریان روند مذاکرات قرار بگیرند

وی اظهار کرد: مردم باید در جریان امور قرار بگیرند. نه آمریکا و نه هیچ کشور دیگری 
نمی توانند به ما آسیب بزنند اگر مردم پشتیبان حاکمیت و نظام خود باشند. مردم باید 
در جریان روند مذاکرات قرار بگیرند. اخبار مذاکرات نباید از رسانه های بیگانه شنیده 
شود. اعتقاد دارم همان طور که مقام معظم رهبری تاکید کردند مذاکرات باید در فضایی 

آرام و شرافتمندانه و با حفظ منافع ملی شکل بگیرد.
اسرائیل می داند چه اتفاقی در حال رخ دادن است

نماینده ادوار مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: اگر در روند مذاکرات بتوانیم به 
اهداف خود دست پیدا کنیم، مذاکره خوب است. اما نباید دستاوردهای خود را زیرپا 
گذاشته و تسلیم شویم. فکر می کنم که آمریکا و اسرائیل دو روی یک سکه هستند که 
هر کدام در حال اجرای نقش خود هستند. به نظر بنده اسرائیل در جریان اتفاقات است. 

کمالی پور فعال سیاسی:

مردم باید در جریان روند مذاکرات
 قرار بگیرند

سرویس سیاسی -     سخنگوی جبهه 
پیروان خط امام و رهبری گفت: شروع 
مذاکرات غیرمســتقیم ایران و آمریکا 
بــد نبود اما نه باید کامــلاً به مذاکرات 
خوش بیــن بود و نه کاملاً بدبینانه با آن 
مواجه شد، بلکه مهم این است بتوان در 
جریان مذاکرات، منافع ملی را تامین و 

رفع تحریم ها را دنبال کرد.
کمال  ســجادی بــا ارزیابــی دور اول 
مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا در 
عمان، گفت: مذاکــرات مهمی در این 
روند در حال انجام اســت و باتوجه به 
تأکیداتی که شــده، ضــرورت تمرکز 
صرف بر موضوع پرونده هسته ای ایران و 
وارد نشدن مواردی همچون برد موشکی 
و مسائل منطقه ای به این مذاکرات، بیش 

از پیش باید مدنظر قرار گیرد.
وی با تاکید بر اینکه شــروع مذاکرات 
غیرمستقیم ایران و آمریکا تاکنون بد پیش 
نرفته است، اظهار کرد: در عین حال باید 

واقع بینانه به حریف نگاه کنیم و ترفندها 
و اقدامات رسانه ای او را هم مدنظر داشته 

باشیم. 
ســخنگوی جبهه پیروان خــط امام و 
رهبری افزود: نباید با خوش بینی پیش 
رفت، بلکه باید تمامی جوانب را در نظر 
گرفت. آمریکا اگر مذاکره می کند در عین 
حال تحریم هم می کند. در این شرایط 
طرف ایرانی باید قدرتمند، شــجاعانه 
و مبتکرانــه عمل کند و گوش به فرمان 

رهبری انقلاب باشد.
ســجادی تصریح کرد: بنابراین نه باید 
کامــلًا به مذاکرات خوش بین بود و نه 

کاملًا بدبینانه برخــورد کرد. هم مهم 
است که مذاکره چه روندی را طی کند 
و هم اینکه مطالبه گری تیم مذاکره کننده 
ما با قدرت و هوشمندی همراه باشد تا 
جایی که حتی اندکی ضعف هم نشان 

ندهند.
این فعال سیاســی اصولگرا یادآور شد: 
آنچه مهم اســت تامیــن منافع ملی و 
برداشــتن تحریم های ظالمانه است . 
موضوع بهره برداری از فناوری هسته ای 
حق هر کشوری است تا بتواند از آن در 
زمینه های علمی، اقتصادی و پزشــکی 

استفاده کند.

سجادی فعال سیاسی:

مهم تامین منافع ملی و رفع تحریم هاست سرویس سیاســی -    نمایندگان مجلس شورای اسلامی کلیات و جزئیات لایحه 
عضویت ایران در اتحادیه همکاری های تأیید صلاحیت آسیا - اقیانوسیه را تصویب 

کردند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی کلیات و جزئیات لایحه عضویت 
دولت جمهوری اسلامی ایران در اتحادیه همکاری های تأیید صلاحیت آسیا - اقیانوسیه 

)اپک( را تصویب کردند.
در ماده واحده این لایحه آمده است:

به دولت اجازه داده می شود در اتحادیه همکاری های تایید صلاحیت آسیا ـ اقیانوسیه 
اپک به شرح اساسنامه پیوست عضویت یابد و نسبت به پرداخت حق عضویت مربوط 

اقدام نماید. تعیین و تغییر دستگاه اجرایی طرف عضویت بر عهده دولت است.
تبصره: رعایت اصول ۴ و77 و  12۵ و 1۳۹ قانون اساســی جمهوری اســلامی را در 

اجرای این قانون الزامی است.
تبصره ۴: دولت مکلف اســت گزارش ســالانه عملکرد هزینه ها، تعهدات و مزایای 
حاصل از عضویت در اپک را به کمیســیون تخصصی مجلس شورای اسلامی ارائه 

نماید.

 

کلیات و جزئیات لایحه عضویت ایران 
در اپک تصویب شد

سیاسی

سرویس سیاسی -   معاون اجرایی رییس جمهور 
و سرپرست نهاد ریاست جمهوری مبنای گزینش 
در دولت چهاردهم را دوری از ســلیقه، روزآمدی، 
شایسته ســالاری و توانمندســالاری عنوان کرد و 
گفت که هسته های گزینش باید رنگین کمان قومی 
و مذهبی بویژه در مناطقی همچون غرب کشــور و 

کرمانشاه را بپذیرند.
محمدجعفر قائم پناه در جلسه اعضا و مدیران هسته 
گزینش استانهای کرمانشاه، ایلام و کردستان افزود: 
باید جوانان را بیش از پیش جذب کرده و برای آنها 

مانع تراشی نکنند.
معاون رییس جمهور با بیان اینکه همه چیز توسعه 
سخت افزاری نیست و باید به همه ابعاد آن در جامعه 
و شخصیت ها نگاه ویژه داشته باشیم گفت: نگاهمان 
به موضوع گزینش تغییر کرده چراکه دیدیم افرادی 
)از طریق گزینش( در حق مردم جفا کردند و لذا باید 

در دوره جدید به دنبال انتخاب اصلح باشیم.
وی بــا بیان اینکه امروز نظام اداری پوکی داریم و در 
این ســاختار، کارشناس های قوی و پرمایه نداریم، 
افزود: برعکس در سایر کشورهای جهان، ایرانی های 

بســیاری حضور دارند که در حوزه های تخصصی 
خود ســرآمد و کارآمد هستند و شاید بخشی از این 
مشکل مربوط به عملکرد ما در هسته گزینش است.

معــاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه ما مردم 
را در شــرایط سخت می خواهیم و از آنها در جنگ، 
راهپیمایــی، گرانی و بحران انتظار حضور، کمک و 
تحمل داریم گفت که اما در مراحل گزینشی یقه آنها 
را می گیریم و انتظار پاسخ دقیق از آنها داریم در حالیکه 
اگر می خواهیم که وفاق را در کشور عملیاتی کنیم، 
بایــد مبنا را صداقت مردم قرار دهیم و به آنها اعتماد 

داشته باشیم.
قائم پناه بر جذب جوانان خصوصا در مناطق غربی 
کشور توسط هسته های گزینش تاکید کرد و گفت: 
ممکن اســت جوانی که با ســن پایین به گزینش 
مراجعه می کند هنوز ســاختار فکری منســجمی 
نداشــته باشد و ما در گزینش نباید به او بگوییم که 
نمی توانی به کشور خدمت کنی و این موضوع در 
مناطق غربی حائز اهمیت است چراکه ممکن است 
همین جوان جــذب گروه های مختلف خارج از 

کشور شود.
سرپرست نهاد رییس جمهوری با بیان اینکه اگر در امر 
گزینش سخت گیری کنیم ممکن است کسی قبول 
نشود و باید بنا را بر صحت و اعتماد به مردم قرار دهیم 
گفت: دکتر پزشکیان سال 1۳67 در گزینش رد شد 
اما امروز می بینیم رهبر معظم انقلاب نگاه ویژه ای به 
ایشان دارند چراکه گفتمان قرآن و نهج البلاغه را وارد 
عرصه اجتماعی و سیاســی در داخل و حتی خارج 
کشور کرد و همین گفتمان به عنوان نمونه روابط ما را 

با کشور مصر تحت تاثیر قرار داده است.
مسوول اداره امور گزینش کشور بر تغییر معیارهای 
گزینش و اصلاح آنها مبتنی بر سیاست های کلی نظام 
و نگاه رهبر معظم انقلاب و رییس جمهور تاکید کرد 
و افزود: باید در امر گزینش نگاه مهربانانه داشته باشیم 

و همه مسوولان مربوطه روی سربرگ گزینش باید 
بنویسند دوری از سلیقه، روزآمدی، شایسته سالاری 

و توانمند سالاری.
قائم پناه با بیان اینکه روند گزینشی صحیح در نهایت 
منجر به اعتماد مردم به نظام و مسوولان خواهد شد 
گفت: هسته های گزینش باید نگاه ویژه و مهربانانه ای 
نسبت به قومیت ها و مذاهب داشته باشند و در واقع 
رنگین کمان مذهبی و قومی این مناطق را بپذیرند تا 

در نهایت سرمایه های نظام افزایش پیدا کند.
معاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه نگاه ویژه 
به این رنگین کمان قومی - مذهبی باعث انســجام 
داخلی و وحدت خواهد شــد، ادامه داد: پیش بینی 
مشــارکت مردم در انتخابات ریاست جمهوری 2۴ 
درصد بود اما با تدبیر رهبری این میزان به ۵۰ درصد 
رسید و ما هم باید تمام تلاش خود را به کار گیریم تا 
در دوره بعدی انتخابات ریاست جمهوری مشارکت 
بیشتری را شــاهد باشیم تا قدرت و توان خود را به 

جهان نشان دهیم.
قائم پناه با تاکید بر اینکه موفقیت به دســت آمده در 
مذاکرات به پشتوانه رهبر معظم انقلاب و مقاومت 
و یکصدایی مردم است گفت: تدبیر رهبری در این 
مذاکرات باعث شــد که طرف مقابل همه شروط ما 
را بپذیرد و حتی متن مکتوب ما مبنا و محور مذاکره 

قرار گیرد.
معــاون اجرایی رییس جمهور و سرپرســت نهاد 
ریاست جمهوری در ســفری 2 روزه به کرمانشاه 
ضمن سرکشــی از چند طرح تولیدی و صنعتی و 
بررسی وضعیت اقتصادی استان، دیدارهای جداگانه 
با فعالان سیاســی؛ اجتماعی؛ فرهنگی و اقتصادی 

استان داشت.
همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت و معاون وزیر 
کشــور و رییس سازمان اجتماعی نیز همراه معاون 

اجرایی رییس جمهور هستند.

هسته های گزینش رنگین کمان قومی و مذهبی کشور را بپذیرند
معاون رییس جمهور:


